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P R O C E S –V E R B A L 

încheiat azi 31 martie 2021 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 65/25.03.2021 a convocat 
Consiliul Local al comunei Batos , judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 

31.03.2021, ora 13.00, desfasurarea sedintei facandu-se cu respectarea masurilor de 
distantare sociala astfel incat sa fie evitat, pe cat posibil, contactul direct intre persoane 
si cu respectarea masurilor care se impun cu privire la respectarea regulilor de 

disciplina  sanitara. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-

AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, COSTA ALIN-DUMITRU, FULOP DOMOKOS, 
GLIGA IOAN, MARCUS IOAN, ONOFREI DANIELA, TAMASAN EMIL, TODEA MARIA si 
URBAN WALTER-MICHAEL. 

PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general al comunei Batos 
Macarie Marcela, domnii Matei Horatiu, Cristian Simion si  Gliga Nicolae. 
Dna Macarie Marcela – secretar general al u.a.t. Batos -  sunt prezenti 13 consilieri, 

astfel potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. 
Toate punctele inscrise pe  ordinea de zi sunt insotite de documentele prevazute de 

Codul administrativ.  
In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 24.02.2021? 

Doamna consilier Onofrei Daniela – la punctul 13 scrie in procesul-verbal ca au fost 7 
voturi pentru si 6 impotriva, de fapt au fost 6 abtineri. 
Doamna secretar general – conform Codului administrativ voturile “ abtineri” se 

contabilizeaza la voturi “impotriva”.  
Nefiind aduse modificari sau completari se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Supun spre aprobare procesul-verbal al sedintei extraordinare din data de 16.03.2021. 
Nefiind aduse modificari sau completari se supune la vot, cine este pentru, impotriva, 
abtineri? si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Pentru a intra în ordinea de zi, am să dau cuvântul  preşedintelui de şedinţă d-lui 
cons.Gliga Ioan. Vă  mulţumesc. 

  Dl.  cons. Gliga Ioan-Președintele de ședință- bună ziua , stimați colegi consilieri, 
doamnelor și domnilor, domnule primar, doamna secretar.  

Supun la  vot Ordinea de zi, în forma prezentată de către executiv. Cine este pentru? 
Impotrivă? Abțineri? S-a votat cu 13 voturi ”pentru”  următoarea:  

 

O R D I N E     D E    Z I 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii directe a suprafeţei de 15,50 ha de 

pajişte aflată în proprietatea privată a comunei Batoş. 
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2. Proiect de hotărâre privind aprobarea actului adiţional la Contractul de închiriere 
pajişte proprietate privată a comunei Batoş înregistrat sub nr. 1487 din 21.03.2019. 
3. Proiect de hotarare privind aprobarea Regulamentului de eliberare a Acordului 
pentru efectuarea lucrăriilor aferente rețelelor tehnico-edilitare realizate pe proprietăți 
aparținând domeniului public al comunei Batoş și care afectează structura căilor de 
comunicații rutiere, străzilor, podurilor trotuarelor/aleilor, etc., terenurilor de sport 

precum și spațiilor verzi. 

4. Proiect de hotarare privind înfiinţarea fondului de accesibilizare a pădurilor, pentru 

fondul forestier al Comunei Batoş, administrat de Ocolul Silvic Răstoliţa. 
5. Proiect de hotarare privind nominalizarea de către Consiliul Local al comunei Batos a 
doi consilieri locali care vor avea calitatea de evaluatori în cadrul Comisiei de evaluare a 
performanțelor profesionale individuale ale secretarului general al comunei Batos. 

6. Proiect de hotarare privind modificarea statului de funcţii pentru aparatul de 
specialitate al primarului comunei Batos, judeţul Mureş. 

7. Raportul anual privind  starea economica, sociala si de mediu a Comunei Batos pe 
anul 2020. 

8. Cereri. 
9. Diverse. 
si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Toata lumea a primit materialele de sedinta, va rog sa fiti cat mai la obiect, fara sa 
avem discutii prea multe pe marginea proiectelor, deoarece trebuia sa le avem la 

sedintele de comisii. 
Avem noua puncte pe ordinea de zi, le-ati studiat cred ca fiecare, trecem la punctul 1. 
Punctul1.  

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii directe a suprafeţei de 
15,50 ha de pajişte aflată în proprietatea privată a comunei Batoş. 
Domnul consilier Gliga Ioan – aici este vorba despre ce am discutat in sedinta trecuta, 

pasunea ce a avut-o domnul Gicu, Dumnezeu sa-l odihneasca, a ramas pasunea, 
jumatate din animale au fost cumparate de fratele domnului si am avut o cerere de 

anul trecut din februarie, de la Boita Andrei, care a asteptat sa  se elibereze o 
suprafata. Acum o putem onora, stiti ca am discutat despre ei. Daca mai are cineva de 
discutat, de agaugat ceva. 

Domnul consilier Fulop Domokos – la punctul 1 se reziliaza contractul cu Dolha Teodor 
de 15,5 ha, cererea de inchiriere a lui Dolha este de 5,5 ha. As vrea sa intreb, domnul 

Boita nu tot prin aceleasi proceduri trebuia sa mearga ca si ceilalti? 
Domnul consilier Gliga Ioan – nu, pentru ca la domnul Dolha se face act additional la 
contract si la domnul Boita Andrei se face contract si trebuie parcursa procedura. 

Domnul consilier Fulop Domokos – si la cererea de inchiriere nu trebuia adeverinta 
eliberata de doamna doctor Menyhart Luminita cu cresterea numarului de animale? 
Domnul consilier Gliga Ioan – pentru cine? 

Domnul consilier Fulop Domokos – sa vada toata lumea. 
Domnul consilier Gliga Ioan – este in dosarul de sedinta cererea si efectivul de animale 

pentru Dolha Gheorghe ca pentru Boita Andrei trebuie respectata procedura. 
Doamna secretar – la punctual 1 avem proiectul cu suprafata disponibila si la punctul 
2 avem proiectul cu actul aditional, acum suntem la primul punct. 

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt discutii si 
propuneri supun la vot propunerea executivuluu si se voteaza in unanimitate cu 13 
voturi pentru. 



Se adopta hotararea nr.14 din 31.03.2021privind aprobarea închirierii directe a 
suprafeţei de 15,50 ha de pajişte aflată în proprietatea privată a comunei Batoş. 

Punctul 2. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea actului adiţional la Contractul de 
închiriere pajişte proprietate privată a comunei Batoş înregistrat sub nr. 1487 din 
21.03.2019. 

Domnul consilier Gliga Ioan – aici este vorba despre Dolha, i se atribuie 5,50 ha 

pasune, daca ati studiat materialul de sedinta ati vazut ca  are si efectivul de animale.  
Domnul consilier Marcus Ioan – a avut 32,5 ha sau sunt cu totul? 
Domnul consilier Gliga Ioan – a avut 32,5 si i se mai adauga 5,5. 

Domnul primar Cotoi Dumitru –a cumparat intreg efectivul de la celalalt domn Dolha si 
a solicitat intreaga suprafata pe care a avut-o domnul Dolha Teodor dar existand inca o 
cerere am considerat sa ii acordam partial din suprafata respective pentru a putea 

onora si cealalta solicitare. Oricum pasunea nu va ajunge niciodata atat timp cat se 
acorda subventie pentru ea, cred ca sunteti constienti de treaba asta. 

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt discutii si 
propuneri supun la vot propusnerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 13 
voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr.15 din 31.03.2021 privind aprobarea actului adiţional la 
Contractul de închiriere pajişte proprietate privată a comunei Batoş înregistrat 
sub nr. 1487 din 21.03.2019. 

Punctul 3. 

3. Proiect de hotarare privind aprobarea Regulamentului de eliberare a 
Acordului pentru efectuarea lucrăriilor aferente rețelelor tehnico-edilitare 
realizate pe proprietăți aparținând domeniului public al comunei Batoş și care 
afectează structura căilor de comunicații rutiere, străzilor, podurilor 

trotuarelor/aleilor, etc., terenurilor de sport precum și spațiilor verzi. 

Domnul inspector Marcus Florin prezinta raportul de specialitate. 
Domnul consilier Fulop Domokos – la acest punct de pe ordinea de zi de obtinere a 
acordului, sunt de acord cu acest aspect ca fiecare trebuie sa amenajeze, trotuarul, ce i 

se cuvine, daca a facut trecere subterana sau a lucrat ceva dar atatea avize sunt de 
procurat pentru un cetatean simplu, ca se cufunda intr-un morman de avize, in loc sa 
se simplifice de la an la an sunt tot mai multe. Intrebarea mea este ca cetateanul, de 

exemplu cum a fost si aici cu drumul desfacut de catre drumari cand s-a facut asfaltul, 
acuma el saracul trebuie sa vina la primarie  sa isi ceara avize ca sa  faca inapoie ce au 

stricat cei de la drumuri. Vorbesc de cativa cetateni care erau pe partea cealalta de 
drum unde s-a crapat podetele, acum el, dupa regulament, trebuie sa mearga la 
primaries a ceara avize ca sa faca la loc.  

Domnul inspector Marcus Florin – aici este vorba despre bransamente gaz, current. 
Domnul consilier Fulop Domokos – toate sunt aici, si constructii de amenajare pe 
domeniul public, oricine cine lucra pe domeniul public.  

Domnul inspector Marcus Florin – cine strica pe domeniul public repara.     
Domnul consilier Fulop Domokos – eu de asta am adus-o in discutie pentru ca sunt 

oameni nemultumiti de treaba asta. 



Domnul consilier Marcus Ioan – este prevedere legala, unde sunt utilitati, apa, gaz, 
curent, omul le face odata dar  in situatiile acestea e obligatia primariei,dumneavoastra 
ati spus ca fiecare sa si-l faca, sa isi repare, m-I se pare cea mai mare aberatie care a 

putut scoate intr-un consiliu o discutie de felul asta, adica eu primarie iti stric podetul 
si tu fati-l.  asta e un lucru care e obligatoriu  sa il proiectati pentru ca asa cum am 
discutat, nu in sedinta de consiliu, nu incurca pe nimeni de pe strada principala ca 

primaria face un podet pe strazile astea unde impozitul este egal. Avem ordonanta 
54/2019 unde spune clar ca consiliile judetene prin consiliile locale sunt obligate sa se 

ingrijeasca de trotuare, podete, cai de acces, drumuri, eu sincer, sa nu fiu in consiliu si 
sa vina unu sa imi desfaca podetu, m-i se pare anormal.    

Domnul consilier Gliga Ioan – si credeti ca e normal ca daca are cineva, un cetatean, 
podul e cazut, e infundat, nu se scurge apa, sa mergem noi sa il desfundam sau sa 
mergem sa il scoatem sa se scurga apa? Sa mergem s ail reparam dar poate nici nu are 

pod numai la umplut acolo cu ceva, e normal? 
Domnul consilier Marcus Ioan – nu stiu cate situatii sunt de felul asta, despre ce s-a 

discutat nu e o situatie de felul acesta. 
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – eu zic sa nu le amestecam. 
Domnul consilier Marcus Ioan – pai le amestecam ca noi hotaram acuma despre 

lucraile pe domeniul public. 
Domnul presedinte de sedinta – va rog sa vorbiti pe rand si inscrieti-va la cuvant.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – sunt multe situatii de genul asta insa de la inceput am 

stabilit si intreg consiliul cand s-au aprobat indicatorii tehnico economici s-a discutat. 
Noi am primit o suma de bani din care nu puteam acoperi asfaltarea in totalitate a 

strazilor din comuna, s-a intrebat facem si poduri si santuri sau sa se faca cat mai 
mult asphalt, pe o lugime cat mai mare. Pe toata lungimea acestor lucrari exista 
poduri, podete, unele corespunzatoare si unele total necorespunzatoare si in general a 

existat o intelegere cu proprietarii acelor podete, e o teava cine stie de cand pusa, cu 
diametru foarte mic, astupata sau rupta iar ei au spus ca bine ca este drum, scoateti-o 

afara si o sa punem cum trebuie, pana la urma efortul trebuie sa fie comun, si de o 
parte si de alta. Stiu ca imi spuneti de situatia de aici, erau surpate, nu trecea apa 
deloc, mai incolo, la Chelbezan, nu exista deloc, desii oamenii au spus ca pe vremea 

sasilor era sant si pod. S-au scos numai unde era absolut necesar. Daca ar fi fost bani 
suficienti se faceau si santuri si poduri, insa banii au fost cati  au fost.  Acest punct de 
pe ordine se refera strict la a imputernicii primarul pentru bransamente, mai mult, e 

vremea cand se pare ca exista posibilitatea sa se faca racordarea gratuita la gaz si 
curent. Ca sa scurtam birocratia, sa nu mai dureze atat pana obtin cetatenii actele 

necesare pentru bransamente, cu conditia de a se reface stricaciunile.  
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt discutii si 
propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 13 

voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 16 din 31.03.2021 privind aprobarea 

Regulamentului de eliberare a Acordului pentru efectuarea lucrăriilor aferente 
rețelelor tehnico-edilitare realizate pe proprietăți aparținând domeniului public al 
comunei Batoş și care afectează structura căilor de comunicații rutiere, străzilor, 

podurilor trotuarelor/aleilor, etc., terenurilor de sport precum și spațiilor verzi. 

Punctul 4. 



4. Proiect de hotarare privind înfiinţarea fondului de accesibilizare a pădurilor, 
pentru fondul forestier al Comunei Batoş, administrat de Ocolul Silvic Răstoliţa. 

Domnul consilier Gliga Ioan – este vorba de un fond care suntem obligati s ail 
constituim, e un fond care rezulta din exploatarile forestiere de la padurea care o avem 
la Ocolul Silvic Rastolita si se poate recupera la sfarsitul anului daca nu se foloseste la 

amenajari de drumuri.  
Domnul consilier Marcus Ioan – aici scria ca se raporteaza pe anul viitor.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – acest fond exista la nivelul fiecarui ocol silvic, acum se 
solicita ca infiintarea fondului sa se faca prin hotarare de consiliu. 
Domnul consilier Marcus Ioan – aici avem art. 5 pe urma art. 4 fondul de accesibilizare 

se constituie din urmatoarele resurse, si zice , pana in 10% … nu include, ori din asta 
ori din asta. Eu asa o inteleg.  
Domnul consilier Gliga Ioan – noi trebuie sa stabilim procentul. 

Domnul consilier Marcus Ioan – spune de la pana la sau din alta sursa, asta presupune 
ca e in sarcina lor.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – fiti siguri ca ei retin, daca se exploateaza o cantitate de 
masa lemnoasa  in valoare de, in urma licitatiei se stabileste valoarea, automat se 
retine si noua ne dau diferenta. 

Domnul consilier Marcus Ioan – si le mai dam si noi? 
Domnul consilier Fulop Domokos – sunt curios cu ce valoare o sa ajunga mc  de lemn 
la bugetul local. 

Domnul consilier Gliga Ioan – va rog sa va inscrieti la cuvant ca nu intelegem.  
Domnul consilier Marcus Ioan – aici la punctul 2, la art. 5 alin. 1, alin. 2 nu prevede ca 

se restuituie. Nu cred ca ocolul silvic trece peste lege si sa dea banii inapoi.  
Domnul consilier Gliga Ioan – pana acum s-au restituit. 
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – exista aici un paragraf ca nu exista 

drumuri forestiere in inventar.  
Domnul consilier Gliga Ioan – pai nu avem drumuri forestiere ca avem drumuri 

comunale in inventarul comunei.  
Domnul consilier Marcus Ioan – eu nu stiu daca tot ce n-I se cere trebuie sa si dam. 
Normal, lor le-ar conveni sa dam 10%. 

Domnul consilier Gliga Ioan-propunerea e de 1%, suntem obligati de lege. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar nu suntem obligati, art. 5 zice ca se poate din 
urmatoarele surse. 

Domnul consilier Tamasan Emil – doua surse sunt indicate, daca imi permiteti, nu 
exista prima sursa sau. Nu exista intre a si b sau. Se presupune cele doua surse. Nu se 

exclude una pe alta.  
Domnul consilier Marcus Ioan – mai este undeva unde spune se poate nu ca este 
obligatoriu, tot in lege, de asta avem si varianta, se aproba sau nu se aproba, atunci ar 

fi, se aproba si trece direct. 
Domnul consilier Gliga Ioan – am mai avut discutii si cu alte primarii si chiar ocolul 

silvic pe padurea care o detin ei de la RNP sunt obligati sa constituie fondul si il au 
propus la 1%.  
Domnul consilier Marcus Ioan – si la ce il folosesc? 

Domnul consilier Gliga Ioan – la intretinerea drumurilor forestiere.  
Domnul consilier Marcus Ioan – dar acum am stabilit sa nu avem drumuri forestiere.  
Domnul consilier Gliga Ioan – dar padurea e la Rastolita, pe alt u.a.t, si acolo este drum 

forestier sipentru accesul la suprafetele noastre de padure. Sa fie constituit un fond de 
interventie. Am avut si control de la Garda forestira pentru fondul de accesibilizare. 

Domnul consilier Tamasan Emil – la art. 6 scrie ca la cerere se restituie.  



Domnul consilier Marcus Ioan – alin. 4 fac exceptie u.a.t care nu este traversat de 
drumuri forestiere.  
Domnul consilier Gliga Ioan – pe raza comunei nu avem drumuri forestiere.  

Domnul consilier Andone Teodor – dar de ce spuneti ca nu se restituie, scrie ca se 
restituie la cerere, la alin. 6. 
Domnul consilier Gliga Ioan – bun, nu s-a citit tot materialul, astea trebuiau discutate 

in sedinta de comisie daca aveati obiectii, sa venim un pic mai pregatiti.  
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt discutii si 

propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 13 
voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 17 din 31.03.2021 privind înfiinţarea fondului de 

accesibilizare a pădurilor, pentru fondul forestier al Comunei Batoş, administrat 
de Ocolul Silvic Răstoliţa. 

Punctul 5. 

5. Proiect de hotarare privind nominalizarea de către Consiliul Local al 
comunei Batos a doi consilieri locali care vor avea calitatea de evaluatori în 

cadrul Comisiei de evaluare a performanțelor profesionale individuale ale 
secretarului general al comunei Batos. 

Domnul consilier Gliga Ioan –am o propunere si o si justific, avand in vedere ca 
evaluarea trebuie facuta pe anul 2020  propun un consilier care a fost activ in sedintele 
si mandatul de anul trecut, il propun pe domnul inginer Tamasan Emil. 

Domnul consilier Costa Alin – il propun pe domnul consilier Marcus Ioan. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt alte 

propuneri se supun la vot propunerile si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
Se adopta hotararea nr. 18 din 31.03.2021 privind nominalizarea de către Consiliul 
Local al comunei Batos a doi consilieri locali care vor avea calitatea de evaluatori în 
cadrul Comisiei de evaluare a performanțelor profesionale individuale ale secretarului 

general al comunei Batos. 

Domnul consilier Tamasan Emil – domnule presedinte daca imi permiteti – referitor la 
acest punct consider ca legiuitorul, pe noi consilierii, ne-a pus intr-o situatie dificila, 
finndca nu consider ca suntem in masura sa avaluam un cadru, respectiv un secretar 

general de comuna, sa ii catalogam activitatea. Acelasi legiuitor, functia de secretar 
general a unui u.a.t., nu fac referire la persoane, a ajuns in derizoriu tocmai prin 
impunerea in evaluare la nivelul consiliului local. Stim foarte bine ca un secretar a 

ajuns in functia respectiva in urma unui concurs pe care la sustinut in fata unor cadre 
de specialitate, cu experienta din cadrul Consiliului judetean sau al Prefecturii. Sa 

procedam in consecinta cu Codul administrativ dar vreau sa expun acest punct de 
vedere si ma intreb daca nu in curand o sa vina sa ne puna sa evaluam si alte functii 
care sunt in raza unitatii administrativ-teritoriale. Din punctul meu de vedere, doamna 

secretara va rog sa imi acceptati scuzele de rigoare ca suntem pusi in aceasta postura 
viz-a-viz de functia dumneavoastra pe care o detineti.  

Multumesc. 

 Punctul 6. 



6. Proiect de hotarare privind modificarea statului de funcţii pentru aparatul 
de specialitate al primarului comunei Batos, judeţul Mureş. 

Doamna secretar general – propunerea este de a se transforma postul contractual de 
inspector debutant in functie publica de inspector debutant din cadrul 
Compartimentului administratie publica deoarece este o functie care exercita 

prerogative de putere publica.  
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt discutii si 

propuneri  supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 13 
voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 19 din 31.03.2021 privind modificarea statului de 

funcţii pentru aparatul de specialitate al primarului comunei Batos, judeţul 
Mureş. 

Punctul 7. 

7. Raportul anual privind  starea economica, sociala si de mediu a Comunei 

Batos pe anul 2020. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – prezinta raportul aferent anului 2020. Cred ca ati 
primit cu totii materialul de sedinta, raportul scris, sunt convins ca l-ati citit, nu am sa 
ii dau citire intregului raport. Daca aveti intrebari putem sa discutam si sa va raspund 

la aceste intrebari.  
Domnul consilier Tamasan Emil – daca imi permiteti domnule primar, doamna 
secretar, sigur am citit materialul intocmit de dumneavostra domnule primar, l-am 

aprofundat si am tras niste concluzii, chiar pe capitole. Deci, ma ingrijoreaza pentru 
mine si un semn de intrebare este faptul ca  la nivelul primariei s-au emis foarte putine 

atestate de producator, doar 23, m-i se pare putin, adica nu producem? Se pare ca 
vanzarea productiei este dupa parerea mea slaba, putina la nivelul comunei.  
Referitor la invatamant – a fost un an mai deosebit, dificil, cand on-line cand la scoala, 

sigur ca anul scolar s-a incheiat, s-a desfasurat in conditii de pandemie, a inceput la fel 
si urmatorul, insa nu stim absolut nimic de performanta scolara, daca avem niste elite 

la nivel de comuna.  
In ce priveste sanatatea,  sigur ca pandemia ne-a creat mari probleme, si anul trecut 
am facut o propunere in acest sens si vin cu o propunere si in acest an, pentru ca 

situatia dupa cum vedem se inrautateste, sunt multi oameni in suferinta si ma gandesc 
in special la oamenii in varsta care nu au pe nimeni alaturi, va propun si 
dumneavoastra sa constituim un fond la nivelul primariei donand o indemnizatie de 

sedinta la nivelul fiecarui consilier si din acest fond sa ajutam persoanele nevoiase din 
satele comunei. 

O alta problema, desigur ca nu toate nasterile sunt inregistrate la primaria Batos, dar 
este ingrijorator, avem 53 de decese si 13 nasteri. Nu stiu care este realitatea dar se 
vede ca nivelul comunei este scazut.  

Avem si semen de bunastare, ma refer aici la cele peste 200 de masini inscrise in 
comuna Batos, avem potential financiar, probabil desfasuram activitati economice care 

necesita masini, utiliaje, deci este un semn imbucurator.  
O concluzie generala, in anul 2020, primaria a functionat si si-a incheiat activitatea 
fara probleme mari, deosebite, vorbesc ca functionabilitate, sigur ca sunt multe de 

facut, de asta suntem aici, impreuna cu aparatul primariei, cu conducerea, noi, 
consiliul local, sa le rezolvam. Multumesc! 



Domnul primar Cotoi Dumitru – pe parcursul unui an se intampla mult mai multe 
lucruri decat ce rezulta dintr-un raport. Referitor la carnetul de producator sa stiti ca 
ele au o valabilitate mai mult de un an, cand au aparut toata lumea si-a scos si acum 

vin doar la viza. La decese am avut un record, cred ca pandemia si-a facut numarul si 
in comuna noastra, am avut cateva cazuri la care nu se astepta nimeni, de fapt asta nu 
se asteapta, moartea pur si simplu vine.  

Sunt mai multe nasteri in comuna, astea sunt acte transcrise sau eliberate altele.  
Referitor la sustinerea persoanelor cu nevoi, a fost un an in care am ajutat aceste 

persoane, mai mult, am intrat intr-o necunoscuta, nu stiam ce e pandemia, ce e boala. 
Domnul viceprimar cu doamna de la asistenta sociala au monitorizat aceste persoane, 
am dus mancare, au stat izolati. Frica cred ca a fost mai mare in urma cu un an. Am 

avut persoane venite din strainatate si nu avea cine sa le duca cele necesare, in astfel 
de situatii am apelat la unele buzunare , din buget. Stiu ca dumneavoastra faceti 
mereu treaba asta, sunt la Uila cateva persoane mai cu probleme, mai cu nevoi. Fiecare 

cum stie sa faca un bine.    
Domnul consilier Marcus Ioan – m-am uitat, am citit aici, intradevar sunt multe date 

statistice,de fapt activitatea primariei transpusa in acest raport, oarecum legea cere un 
raport al primarului nu a primariei, dar reluam, sunt intradevar  multe lucruri care 
trebuie facute, trebuie supravegheate,m-as fi bucurat sa vad altfel prezentarea, intr-un 

alt mod, in care sa se spuna am facut atatea santuri, am facut atatia kilometri, exact, 
cati kilometric s-au asfaltat, despre activitatea efectiva, nu activitatea aparatului. Ieri 

am iesit si eu pe hotar, sa vad un pic cum stau lucrurile, terenul, via, inafara de 
drumul facut de Liliac pana sus, de acolo incolo e dezastru, in capatul satului, azi iarna 
a fost pus si pe internet, pe facebook, se poate face lac, patinoar, plin de apa, inghetat, 

santurile sunt murdare dar asta e o regula, si nu se duce nimic pe directia aia. Am 
vazut in buget ca ati prevazut 300.000 lei pentru studiu de fezabilitate, nici nu stiu ce 
exact inseamna sumele alea, pentru primarie noua. Vedeti pozitia oamenilor, incercati 

sa intrebati oamenii ce vor, nu faceti doar ceea ce vreti dumneavoastra. Propunerea, 
daca continuam in felul asta, putem dizolva consiliul local, nu isi are nici un rost, doar 

sa venim sa ridicam mana sa spunem da ca am facut asta sa acopere chestia aia, 
aialalta, nu ii vad rostul, e o cheltuiala in plus. Au mai fost consilii locale, primarii care 
au functionat fara consiliu local. Rolul nostru aici nu poate fi redus doar la… noi cerem 

sa se faca intai lucrurile care sunt utile, noi suntem pentru comunitate aici, noi nu 
suntem nici pentru  primaru, nici pentru viceprimar si nici pentru aparatul primariei, 

primaria functioneaza intr-un spatiu, la momentul asta, la situatia actuala, cred ca e 
suficient, sau daca mai ii nevoie sa se mai construiasca un birou, doua, dar nu cred ca 
suntem dispusi sa acceptam sa platim taxe si impozite pentru… stiti cat costa, 

dumneavostra stiti ce bani s-au folosit la dispensar si gradinita pentru renovare. 
Ganditi-va ca daca va apucati de o constructie, de un sediu nou pe urmatorii  5 ani toti 
banii acolo se vor vor fi alocati, nu cred ca incepeti o lucrare si sa nu puteti sa o 

terminati ca ar arata mai rau decat ce avem acuma. Deci, ganiti-va bine si propunerea 
mea, sa facem un referendum, daca chiar ve nevoie, dar un sondaj de opinie ar fi 

suficient, domnule avem nevoie de primarie sau de altceva, am mai auzit si raspunsuri 
ca arata bine Batosul. Am  avut sambata domnu primar un investitor, ca stiti cum e, eu 
cam ce zic asa se implinesc lucrurile,  am avut un investitor, a venit din Bucuresti si ar 

fi fost interesat sa vina sa investeasca, sa faca o fabrica aici, cam ce parere credeti, cu 
ce parere a plecat de aici? Nu e poveste, deci asta e problema, de asta e vorba, noi daca 
vrem sa facem, sa ridicam Batosul, il facem cu locuri de munca, cu impozite, cu taxe, 

cu reguli, cu un anumit grad de civilizatie, daca facem primarie putem sa ne luam adio 
in continuare 20 de ani, dumneavoastra probabil ajungeti sau  poate nu ajungeti sa va 



bucurati de biroul ala din primarie, poate nu va intereseaza, dar ganditi-va la restul 
populatiei, ce isi doreste. Deci haideti sa nu facem lucrurile ce imi doresc eu, eu cand 
am venit in consiliul local, ati vazut, nu m-am pus primul pe lista, nu mi-am dorit 

lucrul asta, dar daca am ajuns aici, voi face tot ce e necesar ca peste patru  ani oamenii 
sa zica da ma nu o dormit in primarie, in consiliul local, nu si-a luat indemnizatia si a 
mers treaba fain sau altceva, asta am si propus si ma bucura propunerea domnului 

Tamasan, ca fiecare sa faca in asa fel sa participe la prosperitatea   comunei si daca nu 
avem activitate, intradevar, indemnizatia sa se duca acolo unde e nevoie ca nici unul 

din cati sunt aicea, nici unul nu traieste din indemnizatia respectiva. Sunt niste lucruri 
care trebuie sa le aveti in vedere pentru ca felul in care arata Batosul acuma, avem 
facut camin, e frumos, e pusa gresie, dar puteti sa va duceti in fiecare comuna din 

judetul asta, hai sa facem ceva, am postat ieri de pe Ibanesti ca au accesat 1 milion de 
euro pentru intabularea tuturor proprietatilor, intravilan, extravilan, constructii, 
terenuri, tot, la noi e o vraiste, stiti foarte bine.  

Domnul consilier Gliga Ioan – noi am accesat de acum doi ani, nu de acuma. 
Domnul consilier Marcus Ioan – domnul vice nu discutam, lasati-o aia ca domnul 

primar a zis la televizor ca sunt sapte mii de titluri emise si in raspunsul care n-I la dat 
la intrebari sunt 3400. Deci, hai sa mergem odata sa o luam pe linie dreapta.  
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – nu vreau sa ma contrez cu domnul Marus, 

e punctul meu de vedere, din tot ce spui asa crezi, esti vizionar, asa ar fi bine din 
punctul tau de vedere dar sa se exprime si alti colegi, nu numai o discutie cu tine si  cu 

doi sau trei colegi, vreau sa isi spuna fiecare punctul de vedere.  Nu se poate numai un 
singur consilier si noi sa stam aici si sa ne simtim un pic asa nu stiu cum. 
Domnul consilier Marcus Ioan – poate eu am luat prea mult timp, hai sa ne limitam.     

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – daca vrei sau ai ceva de spus nu trebuie 
sa vorbesti in numele la toata lumea.  
Domnul consilier Marcus Ioan – eu am spus pentru mine, eu am fost al saptelea pe 

lista, nu au fost ceilalti, cred ca am fost destul de clar.  
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – haideti ca astea le mai putem discuta la 

punctul Diverse, acolo ar trebui discutate, fiecare sa se inscrie la cuvant si sa isi spuna 
punctul de vedere. Aici am avut Raportul privind starea econimica si de mediu a 
comunei.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – as da citire acestui final, imi exprim convingerea ca 
sunt aspecte economice, sociale sau de mediu, care nu ating standardele  si nevoile 

populatiei comunei, in acest sens va solicit sa veniti cu propuneri in vederea 
solutionarii cat mai multor probleme identificate. Asta o spun in fiecare sedinta.  
Domnul consilier Marcus Ioan – da domnul primar, dar nu am discutat, haideti sa ne 

intalnim si sa discutam , pai eu cand am zis sa ne intalnim nu am avut cu cine. 

Domnul primar Cotoi Dumitru -  eu va chem o data pe luna, nu pot sa va fac program 

la toti decat odata pe luna cand convocam sedinta . 

Domnul consilier Marcus Ioan – stiti, si data trecuta am venit, am discutat, urma sa 

mai discutam, dati un anunt pe grup, care poate sa vina, nici macar atata.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – in ce priveste nevoia de primarie, sigur ca am vazut ca 
postati de diferite comune,  noi am avut o problema cum nu a avut nici o alta comuna, 
mai are Ideciul dar numai doua sate, ati spus ca aia nu e o rezolvare,  scoli, gradinite, 

camine culturale sau stiu eu ce alte cladiri, noi le-am cumparat, mai avem aici la 
Batos, o rezolvam pana acuma daca reuseam sa o cumparam mai demult dar s-a 
cumparat recent cladirea respectiva, am cumparat-o si cealalta tot recent, foarte recent, 



si ma gandesc, am facut scoala, am facut una, alta, se vor face si astea, la stare civila 
am oficiat mai bine de 80% din casatorii in biroul ala, muti toate mesele, vin oamenii si 
zic ce e asta, vin straini si localnici, nenumarate persoane mi-au spus ca s-au facut 

camine, scoli de ce nu faceti si o primarie, unde se pot primi oamenii si la un astfel de 
eveniment. Stau in birouri mai multe compartimente, care nu e tocmai bine, nu intru in 
detalii, dar va astept, bai omule hai sa nu mai facem nici un proiect de primarie,  

atunci stam acolo, in sura aia  unde au stat caii si s-a amenajat un birou. Eu consider 
ca ar trebui sa demaram si lucrul asta si poate il depunem undeva si obtinem o 

finantare si pentru construirea unei primarii. 
Domnul consilier Marcus Ioan – asta e cu totul alta problema. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – eu consider ca e necesar 

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – va rog domnul Marcus, acuma vorbeste 
domnul primar, v-a ascultat, daca vreti va inscrieti iarasi. Ca un fel de replica, s-au 
cumparat scoli, camine, la momentul asta mai sunt bani in cont aproximativ suma cu 

cat s-a cumparat tot. Pentru mine a fost asa, cand ati spus ca din taxele localnicilor nu 
se poate plati lumina, a fost asa, o, credeti-ma, un fel de jignire, pentru mine si pentru 

restul locuitorilor. Un pic poate ca ar trebui, atunci cand prezentati, cand va exprimati, 
un pic sa le prezentati sau cel putin asa, real, adica mutim, sunt multe firme care 
platesc taxe, s-au adunat bani, o replica de genul asta, o afirmatie de felul asta ne 

plesneste pe toti, asa, in frunte. Fraierilor, voi traiti, noi suntem importanti, voi traiti de 
pe urma noastra. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – asa ati inteles dumneavoastra.   
Domnul consilier Marcus Ioan – exact asa ati spus ca daca ar fi din taxe locale  
Domnul primar Cotoi Dumitru – si ce ai spus,  termenul fraiere 

Domnul consilier Marcus Ioan –nu, nu, asta  am spus-o eu. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – pai atunci nu imi puneti mie vorbe in vant. Asa ati 
spus, din exprimarea mea.  

   Punctul 8.  

8. Cereri. 

1. Cererea nr. 1171/15.03.2021 a doamnei Radui Daniela – solicita aprobare 
petru a construe o hala pentru productie. 

Domnul consilier Gliga Ioan – cred ca este vorba despre fata ce lucreaza aici la chiosc, 
face ceva, asambleaza ceva mobila? Sta in Cusma? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – eu am vorbit cu dansa dar i-am spus sa faca o cerere  

de solicitare teren. Este o fundatie facuta de un unchi de al ei. Va trebui nsa vedem 
care este statutul juridic al terenului respectiv, sa se faca o documentatie necesara 

pentru a se putea atribui. Dumneavoastra ar trebui sa hotarati, dansa vrea sa faca o 
hala de productie, ce inseamna o hala de productie, sper sa nu deranjeze vecinii, 
activitatea ei nu e nu stiu ce industrial. 

Domnul consilier Marcus Ioan – cand i se elibereaza certificatul de urbanism oricum i 
se cere acordul vecinilor, avize, tot ce inseamna.  

2. Cererea nr. 1197/16.03.2021 a Parohiei Reformate Goreni si cererea nr. 
1336/23.03.2021 a Parohiei Reformate Batos  – solicita sprijin financiar in suma 
de cate 10.000 lei.  



Domnul primarv Cotoi Dumitru – am mai avut astfel de solicitari din partea parohiilor, 
indiferent de cult, tocmai in aceasta idee, nu stiu daca ati vazut in bugetul prognozat, 
am alocat o suma de bani pe care sa o putem atribui. Cand am vorbit cu dumealor au 

spus ca vor cere 5000, acum sigur dumneavoastra veti hotara la momentul votarii 
bugetului ce suma vom aloca cultelor religioase. Anul trecut a primit Uila pentru 
capela, in anii trecuti au fost celelalte sate, tot anul trecut a primit Parohia Reformata 

Goreni 5000 lei pentru a-si putea amenaja spatiul pentru capela intr-o constructie 
existenta care e proprietatea Parohiei Reformate. Raspunsul sa fie ca vor primi dar 

suma vom vedea dupa aprobarea bugetului. 

3. Cererea nr. 1202/16.03.2021 a domnului Garbulet Lazar Danila – rectificare 
suprafata teren registru agricol.  

Domnul consilier Gliga Ioan – este vorba despre o gradina de pe ulita Reghinului, o 
alunecare de teren, gradinile merg catre livada, in sus, am fost la fata locului cu 

domnul inginer, gradina e imprejmuita si gardul din jos era dus mai la vale cu 3 metri 
in gradina la altcineva. Sunt niste alunecari de teren, e o suprafata de 5 ari pe care nu 

o foloseste omul, el are numai niste rupturi ramase acolo.  Vrea sa ii diminuam 
suprafata sa nu mai plateasca impozit pe suprafata de 20 ari.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – zona respectiva este cuprinsa la ISU in zona de risc, si 

mai este pe strada Viilor, e nevoie de hotarare pentru diminuare sau de acordul 
consiliului? 
Doamna secretar general – dumnealui face referire la diminuarea in registrul agricol, 

dar acolo el face declaratie anual cu privire la bunurile pe care le are.  
Domnul consilier Gliga Ioan – dar cand depune copia titlului acolo se vede cat are. 

Doamna secretar – si nu se poate face o masuratoare, cu propunere de diminuare, fiind 
in zona de risc. 
Domnul consilier Gliga Ioan – ca suprafata de teren o are ca doar nu e gaura asa de 

mare numai ca e asa de denivelat ca nu il poti utiliza, cu picioarele poti sa umbli. Daca 
face masuratoarea normal ca are suprafata, nu sta in aer.  

Doamna secretar – atunci e faneata, e proprietar si suprafata o are, e schimbare de 
categorie.  

4. Cererea nr. 1255/ 18.03.2021 a domnului Somesan Marius-solicita teren 

pentru construirea unei case. 

Domnul consilier Gliga Ioan – nu stiu cine e.  

Domnul primarv Cotoi Dumitru – eu spun sa i se dea raspuns, cand se va finaliza 
parcelarea in Goreni, acolo pe pasune.  

Domnul consilier Marcus Ioan – nu sunt case construite acolo deja? Si statia de 
antigrindina? 
Domnul consilier Gliga Ioan – aia e scoasa din circuit.  

Domnul consilier Andone Teodor – e casatorit, are copil , locuieste cu parintii.  

5. Cererea nr. 1580/31.03.2021 a domnului Gliga Cosmin Nicolae – solicita 

suplimentare pasune. 

Domnul consilier Gliga Ioan – am mai discutat cererea in 24.02.2021, atunci am mai 
avut in doua cereri de la Dedrad. Domnul are o suprafata de 10 sau 11 ha pasune. 
Domnul Gliga – 6 ha. 

Domnul consilier Gliga Ioan – pe contract? Ii trece pe acolo cu tractor si a facut drum 
dar am vazut ca tu ai imprejmuit suprafata, nu stiu cum a intrat la tine.  



Domnul consilier Andone Teodor – dar parca s-a stabilit ca nu se da sub 10 ha, domnu 
cum are 6 ha? 
Domnul consilier Gliga Ioan – prima data a avut pasune cu fratele sau, nu s-au inteles 

si s-au despartit. Anul trecut si-a cumparat 10 vaci si a primit si pentru alea. In 2019 
cand s-a atribuit pasunea si au fost  0,42 ha/vaca. Are 6 ha la un efectiv de 16 vaci.  
Domnul consilier And one Teodor – si pasunea cealalta cu frates-o o mai are? 

Domnul consilier Gliga Ioan – o are, da. Ii revenea pentru oile pe care le are si doua 
vaci, pe care le-a avut cand s-a inscris, in 2019. 

Domnul consilier Bita Valer – pasunea cu nenea Dolha, nu se poate de acolo.  
Domnul consilier Gliga Ioan – acolo la Dolha, Crusitu a primit numai pentru vaci si 
acuma a trecut animalele pe Dolha, dar trebuie sa stii ca la doamna doctor apare cu 

efectiv, tu I le-ai trecut de 2-3 saptamani, si atunci cum pui intrebarea? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in pemanenta, in ultimii ani, crescatorii si-au marit 
efectivul dar pasunea e aceeasi, in an de referinta cand s-a numarat efectivul de 

animale, evidentiate la medicul veterinar, s-a alocat o suprafata de pasune dupa 
numarul de animale si s-a incheiat un contract, pe minim 7 ani, ce poti face, sa ii 

anulezi contractul celui care deja a depus cerere pentru subventie pentru ecologic? Va 
fi o discutie in fiecare an cu pasunea. Daca gasiti o solutie astfel sa nu fim noi vinovati 
ca ala si-a luat un angajament ? 

Domnul consilier Gliga Ioan – aici e treaba ca omul respectiv care are un contract de 
pasune , isi respecta incarcatura de animale pe suprafata respectiva el nu mai e obligat 

sa isi tina 10 vaci. Daca a primit pentru 10 vaci, anul asta poate are o problema si isi 
vinde 3 vaci dar el asigura incarcatura pe suprafata respectiva, e foarte mica 
incarcatura stabilita de APIA, atunci nu iis poate tine numai 7 vaci dar poate anul viitor 

sau la toamna le cumpara inapoi. Nu ii putem rezilia contractul ca el are asigurata 
incarcatura de animale, ne da in instanta si ne castiga foarte usor, incarcatura e 0,3 
UVM/ha, poate avea 3 -4 vaci la 10 ha. In situatia asta noi ar trebui sa reziliem toate 

contractele. Cred ca ar fi un lucru foarte absurd.  
Domnul consilier Abos Ferencz- dar se poate si rezilia. 

Domnul consilier Gliga Ioan – da, se poate daca nu isi indeplineste obligatiile, dar daca 
are incarcatura pe suprafata nu il poti rezilia. 
Domnul consilier Abos Ferencz – incarcatura de la APIA, incarcatura se  calculeaza in 

fiecare an de consiliul local, de ce bagam noi incarcatuta de la APIA, aia e altceva? De 
ce ii dam 30 ari, de ce nu respectam decizia APIA cu 3 ha la vaca. 

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – la efectivul cand s-a atribuit pasunea. 
Domnul consilier Abos Ferencz – atunci mostenim 2000 de ani. A fost o referire aici ca 
nu se poate sa vina de la Dedrad la Batos, la Uila se poate, cu contract care nu se 

respecta de 5 ani, s-a reinnoit contractul.  

Domnul consilier Gliga Ioan – este asociatie.  

Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin – este si alt aspect, eu nu le inmultesc 
pentru ca stiu ca nu pot.  

Domnul consilier Abos Ferencz – eu nu mai trebuie sa fac scoala ca tu ai. Vorbim de 
incarcatura, daca o ai pe cea stabilita de consiliu local nu e nici o problema.  
Domnul consilier Gliga Ioan – sunteti de acord atunci sa modificam contractele in 

fiecare an? Eu nu am nimic impotriva, daca va luati angajamentul.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – la punctul 1 de pe ordinea de zi a fost un caz special,s-
au eliberat 15 ha de pasune, in situatia asta ai avut disponibil, 10 dam la unu 5 la 

altu, nu ar trebui sa folosesc nume, dar Boita Andrei si-a cumparat animale, bravo lui, 
acum este posibilitatea sa ii acordam dar daca nu aveam de unde ii atribuiam? 



Domnul consilier Abos Ferencz – controlul trebuie facut inopinant, are vaca la ine si 
apoi la altul, aceeasi vaca e declarata de 5 ori, crotalii sunt destule.  
Domnul consilier Gliga Ioan – propune domnu Abos sa reziliem toate contractele. 

Domnul consilier Abos Ferencz – nu am propus asta. Daca contractul e legal si daca el 
are incarcatura ramane, dar el si-a facut bio, sa fie iubit. Si-a luat un angajament la bio 
pe 7 ani. 

Domnul consilier Gliga Ioan – daca are contract pe 7 ani si isi tine animalele sa asigure 
incarcatura.  

Domnul consilier Abos Ferencz -  nu vorbim despre absolut.  
Domnul consilier Gliga Ioan – noi daca reziliem contractul il facem pe om sa dea banii 
inapoi la APIA. 

Domnul consilier Tamasan Emil – pe moment nu este o rezolvare, dar de perspectiva, 
nu stiu de cine apartin, incarcatura de animale /ha este stabilita conform unor studii 
nu in urma unor pareri, deci pe ha de pasune, vorbim de pasune cu potential normat 

trebuie 2 UVM , asa cum are domnul, la 40 ari e o incarcatura normal. La 2UVM daca 
asiguram incarcatura de pasune avem o rezerva de pasune pe care o putem dirija catre 

viitorii detinatori sau fermieri. Daca mergem pe ideea ca avem 100 ha pasune  impartit 
la 30 de vaci sigur ca avem 0,70UVM si atunci am epuizat toata suprafata, nu mai 
avem cum sa ii incurajam pe unii care vor sa isi mareasca efectivul de animale sau din 

contra vor sa inceapa sa creasca. Deci asta ar fi in perspectiva, in rest, si el are 
obligatia, conform aceleiasi APIA pe care o invocam, sa asigure in toate zilele de 

pasunat incarcatura minima.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – vedeti dumneavoastra se poate intampla ca o familie 
din comuna Batos, poate ca cel mai amarat om, isi ia o vaca sa aiba sa ii dea lapte la 

copil, si se duce la unul dintre chiriasii care detine pasune si ii spune sa ii ia si lui vaca 
in pasune, acesta ii spune ca nu poate ca are incarcatura, tocmai in idea asta, pentru a 
putea pe parcursul celor 7 ani , este o vorba , vaca te scoate din saracie, acum nu te 

scoate dar daca faci o mamaliga si ai ce pune pe masa, si atunci am hotarat sa lasam 
pe Pasunea mare, cum ii spunem noi la Dedrad, pentru nvaci, 5 ha de teren, rezerva, 

care sa fie pentru astfel de situatii daca vor aparea pe parcursul a 7 ani. Intre timp, 
domnul Gliga, fiul domnului, a cumparat vacile Angus, a venit la noi si ne-a spus. 
Atunci am spus sa ii dam din alea 5 ha si i le-am alocat toate dansului anul trecut. In 

2019 i-am dat suprafata pe care a cerut-o initial, anul trecut pentru vacile Angus i-am 
mai atribuit 5 ha si acum vrea iarasi. Nu stiu, sa gasim o solutie, eu sunt de acord, 

astea sunt probleme care vin. 

Domnul consilier Gliga Ioan – dar atunci sa gasim Solutia si la cererile dinainte. Sunt 

animale, daca vin toti cei cu oi cu cereri cred ca trebuie sa reziliem contractele si cred 
ca ar veni cate 30 de ari/cap de animal. Au foarte multe oi dar ei nu aau mai venit cu 
cereri, au ramas cu suprafetele pe care le-au primit in 2019 si isi maiiau terenuri ca nu 

au ce face. 
Domnul consilier Andone Teodor -  sa crestem chiria pe suprafata de pasune.  

Domnul consilier Marcus Ioan – contractual asta, cadru, e stabilit, e standard, de lege? 
Nu se pot introduce clauze, nu se pot scoate? 
Domnul consilier Gliga Ioan – clause se pot introduce dar cu respectarea legii. 

Domnul consilier Marcus Ioan – cred ca nu ar incurca cu nimic sa se stabileasca, uite, 
noi iti acordam suprafata asta pentru efectivul asta de animale, daca ai vandut o parte , 
chiarvdaca iti e acoperit gradul asta de acoperire, si intervin alte situatii,nu stiu, cazuri 

de cumparatori noi, sa se poata diminua cu acord, fara sa fie problema ca merge in 
instanta si castiga procesul.  



Domnul consilier Andone Teodor – si daca ii creste efectivul ce se intampla? 
Domnul consilier Marcus Ioan – la asta nu te poti oblige prin contract, dar daca este o 
situatie neprevazuta poate interveni forta majora, atunci poti sa impui ca tu ca si 

proprietar ii dai terenul. 
Domnul consilier Gliga Ioan – domnul Marcus eu va dau un exemplu, la Dedrad, va 
spun eu, numai doua persoane sunt la care a scazut efectivul, la restul a crescut. Ce 

facem cu ei, le dam la toti pasune? 
Domnul consilier Abos Ferencz – da, asa e logic. E a comunitatii si asa trebuie facut. 

Scadem din ariile alea. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar de unde? 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar cine le foloseste cele de la munte? 

Domnul consilier Gliga Ioan – Pop Dumitru si Menyhart Luminita. 
Domnul consilier Marcus Ioan – daca au animale acolo le pastreaza, daca nu au… 
Domnul consilier Gliga Ioan – acolo perioada de pasunat e de trei luni.  

Domnul consilier Abos Ferencz – si daca nu sunt animale deloc? Au fost ani cand nu 
au fost acolo. Se poate verifica. 

Domnul consilier Gliga Ioan – mergem si verificam, facem un traseu.  
Domnul consilier Marcus Ioan – ar trebui un pic de control mai riguros, oamenii ar sti 
si ca sunt supusi controlului si ar respecta, altfel, face fiecare ce vrea.  

Domnul consilier Gliga Ioan – supuneti si facem o comisie si mergem in control la 
animale, la verificat la pasuni.  

Domnul consilier Abos Ferencz – tragem la sorti si e nominal, sa nu aiba timp sa isi 
aduca animalele.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – va spun eu ca animale gasim mai multe decat sunt in 

contracte, peste tot. 
Domnul consilier Abos Ferencz – la Uila nu.  
Domnul consilier Marcus Ioan – daca isi permite poate mai da o faina, separat, 

compenseaza. 
Domnul consilier Gliga Ioan – omul daca isi cumpara animale e obligat un pic sa isi 

asigure si extra. 
Domnul consilier Abos Ferencz – dar sa fie o regula pentru toata lumea.  
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – la cate animale sunt pe Goreni maxim 3 

luni daca ne ajunge pasunea, ca sa nu trebuiasca sa mergem pe terenuri particulare. 
Domnul consilier Abos Ferencz – este la Uila dar nu pentru altii, numai pentru unii. 

Domnul Gliga Nicolae  - am sa prezint putin situatia, mai incolo sau mai incoace, la 
Forgaci, are 50 ha din care 25 le-a cosit anul trecut si bine mersi pe 25 ha si-a tinut 
vacile. Nu e tot atata 40 ari sau 80 de ari. Nu stiu ce sustine domnul Tamasan, teoria 

cu practica nu e totuna, sunt meserias de 35 de ani . fa o comparative, 40 de ari sau 1 
ha /vaca. Toata lumea plateste acelasi impozit.  

Domnul consilier Gliga Ioan – eu sunt de acord sa mergem acum, la ala care spui tu ca 
nu are animale, sa i le verificam. Si daca are mai multe ii dam? 

Domnul Gliga Nicolae  - de exemplu la Dolha, a avut 17 vaci pe 17 ha. 
Domnul consilier Gliga Ioan – are 14 ha, atat a avut, degeaba vorbim de 17 sau 20. 
Pentru  17 vaci si 140 capre si oi.   Au avut pentru vaci pasunea, sti destul de bine, nu 

trebuie sa iti spun. 
Domnul Gliga Nicolae   - Crusitu ati spus ca nu a avut nici un metru. 
Domnul consilier Gliga Ioan – da, nu a primit. Crusitu a primit 26 ha pentru vacile pe 

care le-au avut toti 3, batranu si copiii, pentru oi si pentru capre nu a primit nici o 
suprafata de pasune ca le-a avut date pe unde a putut omul. Acuma, vazand ca socrul 



sau nu mai are animale le-a trecut pe el. Are cele 14 ha pentru vaci si 140 capre si oi. 
Asta e toata treaba, care crede ca nu e corect sa isi spuna punctul de vedere.   
 Domnul Gliga Nicolae  - in asociatie la Forgaci nu pascut nici o vaca, mai sunt doua 

vaci.  
Domnul consilier Gliga Ioan – eu sunt de acord sa mergem sa vedem ce efectiv are 
Forgaci pentru suprafata de pasune. Mi-ai mai spus de cineva si m-am dus si am 

verificat si avea mai multe. Ei 25 ha de pasune le-au cosit anul trecut. 
Domnul consilier Gliga Ioan – le cosesc, dar crede-ma, ai vazut, nu stiu daca cineva a 

trecut pe acolo sa vada, 70% din suprafata de pasune e cu gunoi de grajd pe ea. Si 
atunci poate sa o cosasca, o intretine omul.  
Domnul Gliga Nicolae  - e mare diferenta acolo. La particulari sunt doua vaci in sat. Are 

Andras 2. 
Domnul consilier Gliga Ioan – nu mai vorbi prostii, sunt mai multe, are 7. Ce facem cu 
cererea, daca …trebuie sa le luam pe toate in calcul, ce au fost in sedinta trecuta, 

spuneti-va domnilor parerea, ca mai sunt consilieri care zic , care chiar au animale si 
stiti despre ce e vorba.  

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – erau puse in discutie doua sau trei 
persoane care si-au vandut animalele si nu mai au.  
Domnul consilier Gliga Ioan – au animale. 

Domnul consilier Abos Ferencz -           repede le dau la soacra-mea ca ea nu mai are 
animale dar are pasune. Nu ar trebui contractul reinnoit, nu m-i se pare normal? Un fel 

se asa…  
Domnul consilier Gliga Ioan – si noi ce sa ii zicem la om, de unde sa stim ca ei isi trec 
animale de pe unii pe altii.  

Domnul consilier Abos Ferencz – la Dedrad nu se dadea pasune pe oi. Normal ca 
trebuie facut un inventor.  
Domnul consilier Gliga Ioan – cine a zis ca nu se da la Dedrad pentru oi. 

Domnul consilier Abos Ferencz – asa a spus omu.  
Doamna consilier Banciu Elena – hai sa incercam sa ajungem la un numitor comun, 

contractele sunt pe 7 ani, omul a luat la cunostinta ce il asteapta, pai cum pot eu, daca 
acuma am semnat contractul si am spus da maine sa vin sa spun sa imi mai dai ca imi 
mai trebuie. Fiecare e constient, se fac acte aditionale la contracte dar asta nu 

inseamna ca la fiecare proprietar se intampla lucrurile astea. Se intampla, sunt 
probleme, dar hai sa nu dramatizam in felul asta, trebuie vazute la modul general si 

respectati pasii contractului. Ce tot o lalaim ca are contract ca nu are, ca vinde , ca 
cumpara. Sunt legi omenesti, se vinde si se cumpara. 
Domnul consilier Abos Ferencz – cand se prelungesc contractele se face un act aditional 

sau se face un contract nou? 
Domnul consilier Gliga Ioan – se face nou cu procedura. La expirare se fac alte 
contracte. Act aditional se face daca apar modificari in contract. Si la Boita Andrei 

contractul se face pe 7 ani, trece de termenul celorlalte contracte. 
Domnul consilier Abos Ferencz – am crezut ca se face act aditional dupa 7 ani si eu nu 

mai ajung niciodata. 
Domnul consilier Gliga Ioan – nu merge cu act aditional.  
Domnul consilier Abos Ferencz – dati-i la Uila, ca la Uila este. 

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – sa dam la Uila la cei din Batos sau din 
Dedrad. 
Domnul consilier Gliga Ioan – nu e rezerva, si trei vaci sa fie pe pasune ne sar oamenii 

in cap, cum sa duci vacile de la Dedrad la Uila.  



Domnul consilier Abos Ferencz – e o gluma, acuma nu luam si gluma in serios dar se 
poate sa fie cineva fara incarcatura sa aiba 50-70ha de pasune la Uila, asta e posibil. 
Doamna consilier Banciu Elena – dar spune concret. 

Domnul consilier Abos Ferecz – da doamna, daca vreti va spun, Iarca Ioan – vandute 
vacile de 5 ani s-a reinnoit contractul de arendare, si doamna Menyhart Luminita cu 
asociatia, cu 10 vaci la Uila, dar ea are contract. Toata lumea are inafara de 2 sau 3 

crescatori de animale care sunt in asociatie, care nu sunt 10 vaci cu lapte. Sunt 3 
persoane cu 10 vaci cu lapte si 70-80 ha. 

Domnul consilier Gliga Ioan – 20 ha nu 70. 70 ha a fost toata pasunea. 
Domnul consilier Abos Ferencz – acuma nu stiu eu ce vorbesc, nu stiu eu unde e 
pasunea? Sunt persoane care au la Trocile vechi, la Mortaciuni si restul a cui e? 

Domnul consilier Gliga Ioan – a asociatiei. Cu vacile din sat de la Uila.  
Domnul consilier Abos Ferencz – aici e discutia, si cu ce incarcatura are asociatia? v-
am spus 7-8 vaci numerate la Uila, daca vreti mergem acasa astazi. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – acolo este o problema cu incarcatura prea mare? Cate 
vaci sunt is in pasune.  

Domnul consilier Abos Ferencz – si daca eu m-am dus sa depun cerere nu este pasune.  
Doamna consilier Banciu Elena – sunt cazuri concrete, cineva a cerut si nu a primit? 
Domnul consilier Abos Ferencz –de exemplu eu. 

Doamna consilier Banciu Elena – ai animale? 
Domnul consilier Abos Ferencz – da, 50 de oi de exemplu.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – acum vorbim asa. 
Domnul consilier Abos Ferencz – da domnule, am. L-am intrebat pe domnuu vice si a 
zis ca nu este. 

Domnul consilier Gliga Ioan – nu am spus asa.  
Domnul consilier Abos Ferencz – si am depus eu cerere de prost sau cum. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – cand ai depus cerere? 

Domnul consilier Abos Ferencz – nu am depus cerere, la raspunsul ala ce sa mai depun 
cerere.  

Doamna consilier Banciu Elena – cand ti-ai luat aceste animale te-ai gandit ce vei face 
cu ele? 
Domnul consilier Abos Ferencz – a, trebuie sa ma gandesc, dar cine si-a cumparat s-a 

gandit? 
Domnul consilier Marcus Ioan – ar fi greu comisia de agricultura sa faca un inventar? 

Ti-ai vandut animalele, la revedere.  
Domnul consilier Gliga Ioan – nici nu se pune problema cu care si-au vandut animalele, 
alea se reziliaza din start.  

Domnul consilier Marcus Ioan – aici discutam despre o situatie concreta.    
Domnul consilier Abos Ferencz – eu nu vreau sa vorbesc despre mine, vorbesc despre 
oamenii din sat de la mine si asa mai departe. Domnul Tamasan tot asa de bine stie ca 

s-a vandut efectivul total de animale si pasunea o are si astazi.  
Domnul consilier Tamasan Emil – sa vedem ce solutie gasim la cererile depuse si in 

perspectiva vedem care e situatia.  
Domnul consilier Gliga Ioan  – domnu Gliga mai spune odata efectivul.  
Domnul Gliga Nicolae – 16 vaci si 20 oi. 

Domnul consilier Tamasan Emil – si suprafata totala? 
Domnul Gliga Nicolae – 7 ha.  
Domnul consilier Gliga Ioan – anul trecut cand a mai primit cele 5 ha incarcatura a fost 

in regula, acuma mai are inca 4 vaci in plus.  



Domnul Gliga Nicolae – aia e problema separate, e diferenta de asociatie si persoane 
fizice. La mine 0,40 ha si vaca de langa mine paste pe 1 ha.  
Domnul consilier Gliga Ioan – a, deci tie nu ti-ar trebui pasunea dar sa mergem sa ii 

verificam pe astia. Sa stii ca toata lumea care tine animale sunt de performanta, nu 
numai tu.  
 Domnul Gliga Nicolae – 10 vaci sunt aproape 20.000 euro.  

Domnul consilier Gliga Ioan – nu conteaza, efectivul si capul de animal e acelasi, ca e 
performant sau nu, tot asa mananca pe pasune. Nu are 1 ha, o s ail verificam. Eu pot 

sa ma duc astazi, cine vrea sa vina din comisie sa mergem sa verificam la fata locului, 
sa vedem cate animale are acolo, astazi. Cine vrea sa vina, luati-va angajamentul si 
haideti cu mine sa vedem. Le numaram sip e ale lui si la cine a zis el ca nu are animale, 

la asociatie, si de la oameni o sa iau pana maine efectivele pentru cei care pasuneaza in 
pasune la asociatie. Dar odata mergem la respectivul care detine suprafata de pasune. 
Care veniti, nimeni? 

Domnul consilier Abos Ferencz – ba da, eu. 
Domnul consilier Gliga Ioan – hai sa dam vina numai tot pe primarie ca noi nu putem 

rezolva treaba.  
Domnul consilier Marcus Ioan – aveti comisia de agricultura. 
Domnul consilier Gliga Ioan- nu e vorba de agricultura ca e vorba de consiliul local. 

Domnu la  consiliu a depus cererea. Trebuie sa ne implicam toti  si sa ne luam 
angajamentul, daca reziliem contracte sa reziliem la toata lumea. Si mie mi-ar conveni 

sa reziliem ca si eu as face cerere de pasune, si eu am proiectul exact ce il are Gliga, il 
are si Urban si Ica. Noi trebuie sa avem o baza legala sa le diminuam pasunea si sa le 
reziliem contractele. Si trebuie scoase la licitatie iarasi.    

Domnul primar Cotoi Dumitru – vatrebui sa mergeti, pan la urma domnul Gliga nu 
solicita pasune, aici cere verificarea in teren a celorlalti proprietari.  
Domnul consilier Gliga Ioan – in cerere nu solicita dar oricum nu va fi multumit daca 

nu ii dam efectivul ala pentru animale.  
 Punctul 9. 

9. Diverse. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – chiar astazi am primit un tabel cu semnaturi a unor 

cetateni din localitatea Batos, prin care ne solicita ca pe strada terenului de fotbal, pe 
terenul de fotbal sa amenajam un parc pentru copii intrucat in apropiere nu exista un 
astfel de loc. Sunt de acord ca la marginea terenului sa amplasam ceva mobilier. 

Domnul consilier Tamasan Emil – ce suprafata avem in  afara terenului, cel mai bine ar 
fi inafara si delimitat. 

Domnul consilier Gliga Ioan – in amandoua partile sunt 20 ari. 
Domnul consilier Fulop Domokos – in spatele portii este. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – in sedinta trecuta nu era cerere pentru terenul de 

sport ? 
Domnul consilier Gliga Ioan – pentru intretinere.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – am vorbit la o sedinta anterioara despre reteaua de 
apa, am fost chemat la ANRSC, n-i s-a cerut  fie sa predam reteaua de apa fie sa ne 
facem serviciu. Cred ca cea mai buna solutie este sa predam. Cei saizeci de primari 

care am fost chemati la ANRSC am participat la o intalnire cu reprezentantii Aquaserv 
si Aquainvest. Dupa ce vom amplasa rezervorul de la Dedrad Aquaserv-ul  e dispus sa 
ne preia aceasta retea. In discutiile  cu presedinte consiliului judetean si conducerea 

celor doua asociatii n-i s-a prezentat si ce ar insemna infiinatrea unui serviciu pentru 
apa, pentru o comunitate mica ar fi aproape imposibil, cu persoanele minime obligatorii 



care trebuie angajate, pregatirea lor. Trebuie sa angajezi minim trei persoane din care 
unul sa fie cu studii superioare. Cred ca ar trebui sa fiti de acord sa predam aceasta 
retea si sa se ocupe dansii de tot ce inseamna apa in comuna Batos.  

Am avut discutii si sunt probleme in toate satele apartinatoare cu cainii fara stapan, 
multi au stapan dar sunt lasati asa, sa se plimbe pe drum, am atentionat pe cineva 
care venea la magazin si cainele era dupa el, a spus ca nu e al lui, dar cand a iesit din 

magazin cainele a mers dupa el. M-am documentat pe aceasta tema, e foarte gingasa, 
Reghinul are serviciu de ecarisaj, m-am dus la domnul viceprimar al Reghinului, mi-a 

aratat si legislatia, nu poate sa vina in alt u.a.t. sa presteze serviciul respectiv.  Am vrut 
sa vedem si daca se justifica infiintarea unui serviciu,  doamne fereste sa se intample 
un necaz cu un copil sau cu un om mare, e foarte gingasa, s-a prins cainele, din 

momentul ala trebuie sa ii faci poza, sa il cazezi undeva pe raza u.a.t.-ului, sa ai doctor 
veterinar, si daca cumva proprietarul sesizeaza lipsa cainelui de acolo incep problemele. 
Nu pot sad au un verdict ce vom face, va trebui sa analizam foarte bine, sa nu incalcam 

legea, se pare ca daca un om pateste ceva, pateste ceva, dar cu cainii este penala si 
ajungi unde nu-i bine sa ajungi. Am descarcat de pe internet legislatia, sa gasim o 

solutie cat mai convenabila pentru toata lumea. A trebui sa luam niste masuri, prima 
masura ar fi ca oamenii sa ii tina cum trebuie, s-au retras cu oile, au mai scapat, ar 
trebui sa inteleaga mai ales crecatorii de animale, un om mare se teme cand vede un 

caine mare pe ulita, dar copiii.  

Un subiect pe care il aduc mereu in discutie, il discutam si nu se ia nici o hotarare, 

scoala mica cum se spune dar e mare, pe care am cumparat-o recent. Stiti bine ca am 
avut o cerere de la Magazinul Mesterului pentru spatiu, trebuie sa stabilim ce vom face, 

la inceputul lunii viitoare va veni expertul architect care  ne  va pune la dispozitie o 
situatie ccu starea imobilui,numai luna viitoare vom avea o expertiza. 
Poate ca ati vazut ca aseara am si postat, este din comuna noastra, o fata din Goreni, 

care a obtinut o performanta destul de buna, am inteles ca mai sunt astfel de sportivi 
in comuna noastra, mai mult, in fiecare an la sfarsitul anului scolar pe elevii care 

obtineau rezultate i-am permit, fie cu o suma, fie cu obiecte, va propun ca si pe fata 
asta si pe  ceilalti sportivi sa ii sustinem sa ii premiem, astfel incat sa poata participa in 
continuare la competitiile la care se inscriu.  

1. Doamna consilier Banciu Elena – stimati colegi,primul lucru pe care vreau s a il 
abordez este  situatia aceasta conflictuala care persista in cadrul consiliului local. Pana 
nu vom reusi sa depasim aceasta situatie contradictorie noi nu vom putea construi un 

pod daramite o primarie. Venind vorba de primarie, care e subiectul de actualitate, 
depinde cum vad unii idea de a construi primaria, probabil ca unii isi imagineaza o 

cladire cu niste birouri, biroul primarului foarte mare si foarte luxos, sa se madreasca 
ca si-a facut primarie noua. In opinia mea, eu vad asa, o cladire multifunctionala, cu 
foarte multe spatii, spatii de protocol, o sala de festivitati, va place unde functioneaza 

centrul agricol al primariei? Avem noi o parcare care sa permita accesul vehiculelor? 
Avem o scena deschisa unde sa ne facem activitatile culturale sau Sarbatoarea 

Marului? Mutam o scena in fiecare an dintr-un loc in altul, avem spatii frumoase cu 
care sa ne madrim , la cei care vin, de cazare, domnu Marcus ati avut musafiri, ati avut 
unde sa ii duceti sa ii cazati? Avem niste sali de protocol, eu cam asa vad un centru de 

comuna, o primarie noua, care sa raspunda la toate necesitatile. Avem spatiu, ne tot 
lovim de scoala aia, pentru ce sa tinem scoala aia, ce sa facem cu ea, sa o renovam, ca 
ce? Aia se poate renova ca primarie? Si in spatele ei ce facem? Va rog, fiecare are o 

viziune.  Fiecare constructive isi are rostul ei, pozitia ei, o primarie am spus cum o vad, 
domnul primar a spus sa venim cu propuneri, nu cu discutii inutile si cu  a fi sau a nu 



fi. Haideti sa vorbim concret. Acolo este un punct de posibile accidente iminent, asa e 
constructia aceea, e prea in drum, hai sa vedem in viitor, in ansamblu niste idei, tinem 
scoala aia pentru ce? Are niste sali insalubre, culoare inguste, ganditi-va un pic, daca 

ar fi dumneavoastra in curte ce ati face cu ea? Sa o renovam, sa o reabilitam si ce sa 
facem? Pana nu gndim in perspectiva, la orice idee sa venim si cu solutii, asta nu 
inseamna ca ce spun eu e perfect, ca ce spune domnul Marcus e perfect, undeva tot e 

ceva, nu neaparat sa ne tot acuzam, ca ai zis sau nu ai zis, unde vom ajunge asa? 

Apropo de constructii vechi si demolari, este o constructie veche, a fost a laptariei, in 
centru, unde are Gollner magazinul, nu stiu care este statutul juridical acestei 
constuctii, ca e si fara acoperis, efectiv e o ruina. 

2. Doamna consilier Onofrei Daniela – in sedinta trecuta vorbeam despre trasarea 
trecerilor de pietoni in apropierea scolilor, ati reusit intr-un fel sa contactati pe cineva? 
Am vazut in listele pe care n-i le-ati dat la sume pentru publicitate in anul  2020 suma 

de 23.160 lei, daca puttei sa ne explicati un pic mai exact la ce au fost folositi si in caz 
ca se va aproba proiectul pentru transmiterea sedintelor live a consiliului local, am 

vazut ca este o buna colaborare cu Ardeal TV, am putea lua bani de la publicitate, care 
nu s-au folosit anul trecut, si sa vina Ardeal TV  sa se ocupe de aparatura si de 
transmitere.  

Tot acolo am vazut ca nu apare suma pentru Coloana Infinitului, cat a costat?  Nu 
apare si am crezut ca nu e finalizata.  

In februarie, 20.02, a intrat in vigoare legea compostului, daca s-ar putea face la nivel 
de primarie o campanie de informare pentru ca oamenii nu stiu ca nu mai e voie sa dea 

foc la resturile vegetale. Idea e sa fie informati cetatenii, pana se va cumpara tocatoare 
si unde se va face compost. 
De duminica vine apa murdara la robinet, stiti ceva? 

3. Domnul consilier Fulop Domokos – de inceput de infrumusetare a comunei,in prima 
faza cu un buget minim s-ar putea cumpara cateva tuie care sa se planteze, de exemplu 

niste roduri pe langa blocul din centru, pe drumul principal si catre camin, iar intre ele 
niste jardinière cu cadru din beton, si in Reghin sunt, ar fi excelent, ar aduce un plus, 
o frumusete centrului in prima faza iar in a doua faza, as cere, daca nu e mare lucru, la 

intrarile de cimitir sa se puna pubele, nu stiu cui apartin, daca sunt ale comunei sau 
nu stiu,  o mizerie de nedescris, numai atunci iti dai seama cand faci curat. Daca s-ar 
pune pubele atunci poate oamenii, resturile de lumanari si altele le vor duce acolo. 

Oricum masina trece pe acolo si le ia. Daca s-ar realiza e un lucru pentru toata lumea.  

4. Domnul consilier Abos Ferencz – referitor la inventarul privind, la Uila de 
exemplu sunt 3-4 case care sunt ale consiliului local si nu apar in inventar, dupa 
stiinta noastra. Daca vreti va spun numarul de casa, vandute, nevandute, noi nu stim, 
noi stim ca au fost a primariei,  la contabilitate nu stie nimeni nimic, doamna secretara 

nu stie. Numarul 183, gradinita veche, 72, nu stiu, Kardas Petru a fost proprietarul 
contractului de inchiriere,  magazinul domnului Tamasan. Nu apar niciuna.  
Doamna Banciu ne spunea ca nu o sa fie o cladire costisitoare primaria, cred, dar e 

momentul sa ii dau costul capelei de la Uila 90.000 la rosu, 70 mp.  
Doamna consilier Banciu Elena – nu am spus de costuri.  

Domnul consilier Abos Ferencz – ba  da, ca nu o sa fie costuri mari, palat sau ceva de 
genu. Si pentru demolare sau ce, am inteles ca doamna Banciu asa considera, ca 
scoala veche trebuie demolata, pai atunci cand ati propus sa o cumparam trebuia sa ne 

spuneti ca dam 37.000 euro ca sa o demolam. Nu e o problema, ca argument,  la buna 



intelegere se poate altceva, oricine poate propune si il declara monument istoric si sa 
vedem cum il mai demolezi, e simplu. Rapid se poate, procedura e simpla. 
Doamna consilier Banciu Elena – depinde ce iti doresti. 

Domnul consilier Abos Ferencz – da. Si daca tot vrem sa construim, sa nu fiu eu ala 
care nu vrea, eu sunt la mijloc, avem acolo fosta cladire a IAS-ului, o dam jos, gata, 
parerea mea e ca aia e un symbol al localitatii Batos, cum avem si noi la Uila turn in 

centru, dam jos, atata, demolam. S-a terminat fierul vechi acum  incepem sa demolam.  
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – dar ce s-a mai demolat? 

Domnul consilier Abos Ferencz – ca model in Romania.  
5. Domnul consilier Marcus Ioan -  s-a demolat vechiul sediu al IAS-ului, era o 
cladire care era destul de sanatoasa, cu o renovare se putea pastra acolo sediu de 

primarie, pentru ca erau birouri facute, tot, era organizat , asta e trecuta si nu mai are 
rost sa o discutam. Referitor la scoala, tot revenim la aceeasi discutie, nu cred ca e 
momentul sa ii schimbam destinatia, sa ii schimbam rostul, adica de demolat nici intr-

un caz. Zicea domnul primar la un momentdat ca vrea sa se amplaseze o benzinarie in 
curtea scolii, domnu primar, credeti-ma, daca gasiti un investitor care sa vina sa faca 

acolo o benzinarie inseamna ca Batosul va devini un oras. Nu ai cum, nu exista, eu am 
vrut sa fac benzinarie acum cativa ani si am facut un studiu pe drum, la drumul 
principal, si nu era rentabil,facut de specialisti, in mijlocul satului, trecand peste 

acorduri si tot ce inseamna partea asta, deci haideti sa pastram o directie si sa 
intrebam, cum am spus si la inceput, sa intrebam oamenii ce, pentru ca e usor sa faci 

vraiste niste directive, da, nu asteas sanatoase intotdeauna? Ar putea fi, cum multa 
lume spune, ala ar putea sa fie un sediu de primarie. Se poate instala si un lift, acuma 
chiar ma ocup de lucruri, de constructii, pe tema asta, pentru renovari, si sa stiti ca se 

pot face lucruri bune. Chiar daca o sa vina un arhitect si o sa spuna gata, e praf, e 
pulbere, asa m-i s-a zis si mie intr-o alta situatie si o venit altul si mi-o spus altceva, 
deci partea de structura nu poate fi afectata cu siguranta. Eu cand am cumparat, va 

dau un exemplu, casa, am gasit sculptat in lemn anul 1874 si e casa pe care o folosesc 
si eu zic chiar ca e in regula. Deci hai sa nu luam ca tot ce-i vechi ca e praf si trebuie 

demolat, luati in calcul mai mult aspectul asta decat o primarie noua intr-un alt spatiu, 
intr-o alta locatie. Pentru ca vom ajunge, daca dumneavoastra continuati cu idea asta, 
aveti majoritate, probabil o sa reusiti sa obtineti acordul pentru constructie noua, dar 

veti avea cladirea asta care va ramane in aceeasi forma, auzind sumele pe directia 
pprimariei noi, noi v-am spus, in cativa ani nu o sa mai fie bani pentru altceva. Am 

participat la Sancrai la construirea sediului nou, s-a construit in perioada in care eu 
eram secretar, si stiu cam bataia de cap a primarului ca nu mai avea bani de unde sa 
construiasca, sa o finalizeze, noroc ca era Benta acolo si s-a facut cu fonduri de la 

Benta si s-a spus las ca ii recuperez cand pot. Ganditi mai mult la viitor ,e greu. Pe 
langa asta, ma uitam la partea cu fondurile, pai noi fonduri europene avem  300.000 
euro trasi in patru ani?asta e raspunsul dat de dumneavoastra, 300.000 euro, suntem 

departe de oricare alte comune, nu stiu, probabil Bala daca mai e, dar si acolo fondurile 
s-au obtinut, se lucreaza la un alt nivel. Haideti sa vedem dreptatea asta si sunt foarte 

multe lucruri care se pot face pe fonduri europene, sa ne indreptam energia pe directia 
asta nu pe directia de moment, sa incercam sa obtinem, sa gasiti firme, sunt, imi pare 
rau, am uitat ceva, ieri am primit un proiect de la cineva care se ocupa cu finantari, la 

un momentdat domnul Costa a si trimis la inceput pe, sunt fonduri pentru energie 
regenerabila, sunt fonduri, se finanteaza pana la 80%, s-ar putea obtine pentru toate 
scolile, pentru primarie, pentru tot ce inseamna, se obtine energie gratuit, astea sunt 

lucrurile care ar fi prioritare, amenajam scoala veche, acolo, aia trebuie finalizat, nu 
constructii care le facem, nu stiu, intradevar, nu zic ca e in regula ca nici la partea de 



documente, dar initial e inchiriata unei firme, li se poate spune, fratilor vreti sa 
continuati sa stati aicea, amenajati-va, sau se mai pot construi, spatiu este acolo,daca 
mai trebuie un birou, doua, si sa faceti sa va ganditi in mandatul viitor la constructia 

unui sediu nou, sa facem un pic satele astea sa arate a sate, nu a catune, si pe urma, 
in mandatul urmator, peste patru ani eu va sustin atunci pentru o primarie daca 
lucrurile toate intr-o directie pornita, intr-o directie buna.   

Domnul consilier Gliga Ioan – cu dispensarul la Dedrad ce v-ati gandit, faceti o 
propunere si acolo. Ca l-am vizitat. 

Domnul consilier Marcus Ioan – si ala se poate face, dar acuma ca sa arunci banii 
comunitatii ca sa faci un centru de zi unde  nu se va duce nimeni, asta cu siguranta, ca 
ulterior, cum a zis domnul primar sa-l transformam in………, nu stiu daca e prioritar, 

eu cred ca oricum aveti multe de facut, ar trebui sa veniti dumneavoastra sa ziceti asta 
vrem sa facem si sa discutam aici  asta e de facut sau nu e asta de facut, cred ca asta e 
rolul, pentru ca eu nu pot sa stau, eu trebuie sa vin sa platec impozitele, intelegeti? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu, in calitate de consilier. 
Domnul consilier Marcus Ioan – da, in calitate de consilier la  momentul asta nu pot sa 

ii dau o destinatie eu, dumneavoastra sa va bateti capul, sa aduceti fonduri, pentrun ca 
asta faceti 8 ore/zi, sa obtineti fonduri, si sa va ganditi, poate vreau sa fac o cresa ca 
nu este in comuna, si sunt oameni care ar vrea sa, poate e si asta un motiv ca scade 

natalitatea. Oamenii se gandesc ca daca am facut un copil m-am blocat, doi ani ce fac 
cu el? 

Domnul consilier Gliga Ioan – trebuie sa veniti cu solutii si pentru celelalte sate din 
comuna, nu numai pentru localitatea Batos, exact cum ati venit pentru scoala, haideti 
ca suntem consilieri pentru toata comuna.  

Domnul consilier Marcus Ioan – corect, dar in Dedrad v-ati cam realizat problema, cu 
asfaltul din 5, 5 km aveti 2,7 km rezolvati, acum e adevarat ca acolo sunt voturile, 
acolo e grosu, dar mai uitati-va si la Batos, ca la Batos cine a venit, domnul asta din 

Bucuresti a intrebat asta e sediul sau mai incolo, undeiI sediul comunei?  
L-ati neglijat, asta e cuvantul adevarat. De asta au cerut oamenii, vedeti ca apar pe 

facebook, nu face nimeni cu bucurie, nimeni nu sare ca nu are ce face, deja lumea e 
satula sa vada atatea mizerii. Si paraul asta, sunt solutii, noi am dicutat, in plus am 
mai ridicat problema cu  cimitirul, avem doi morti in doi ani, nu este nici un trotuar, 

copiii vin de sus pe drum. Deci sunt foarte multe lucruri care sunt nefacute, eu cand 
aud chestia asta cu primaria, la Sancrai s-a facut cand era canalizarea facuta, si 

acuma se asfalteaza, trasa electricitate, ultimul lucru sa iti faci sediu. Ar mai fi multe 
dar o sa le luam pe rand, nu vreau sa opresc pe toata lumea, la sedinta asta ma opresc.  

Domnul primar raspunde: 
1. Doamna Banciu, referitor la situatia conflictuala, exista si se intretine in 
permanenta, prin toate mijloacele astea, dar ce sa facem, eu imi doresc sa fie armonie, 

sa avem o buna colaborare, mai mult ce putem face, depinde de dumneavoastra daca 
se gata cu toata scarba asta . La fiecare intalnire si la fiecare sedinta aceleasi si 

aceleasi, zicea un om mare si il consider in continuare ” democratia inseamna sa ai 
dreptul sa nu fi de acord cu mine”, Sunt oameni care pe facebook, pe direct, la intalniri 
directe, cred ca ar trebui sa se termine.  

Domnul consilier Gliga Ioan – cum nu se gata cu pasunile nu se gata nici cu asta 
niciodata. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – legat de fosta laptarie, era inca domnul Duma, i-am 

spus ca e urat acolo, stiu ca curtea este a lui Duma si a lui Gollner, au facut gard sa nu 
se mai vada, sub nici o forma nu vor sa demoleze, poate ca nici ia nu e de demolat, eu 



stiu, cu rautatea. Ceva neintelegeri sunt acolo, terenul si constructia au proprietari 
diferiti. O sa intreb sa vedem. 
2. Doamna Onofrei – in urma discutiei despre trecerea de pietoni, am vorbit la 

politia rutiera si ne trebuie documentatii cadastrale, s-au facut masuratorile si sa le 
depun pentru obtinerea avizului de la politia rutiera.  
Sumele de publicitate s-au folosit pentru filmul de promovare a comunei, pentru 

publicitatea cadastrarii sistematice, ziare, anunturi, licitatii, avize de mediu, pentru 
astea s-au folosit. 

Exista colaborare cu Ardeal TV, avem un abonament, sunt prezenti. Ca sa se ajunga  la 
transmitere iarasi o spun, depinde de dumneavoastra. 
Nu stiu de costul columnei, dar o sa intreb. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar poate macar sa vina sa o termine, stiti ca se 
termina altfel. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – asta se termina asa. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar toata lumea care vine zice ca ati imitat Coloana 
Infinitului si nu e gata. 

Domnul consilier Gliga Ioan – noi nu am imitat pe nimeni, este una in Ferma 7 facuta, 
noi pe aia am imitat-o.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – va fi foarte greu cu compostul, ii punem noi pe 

oameni, in special pe cei de o anumita varsta, sa nu mai faca foc, se curate pasunea, 
sigur ca o sa imi spuneti ca se toaca, sigur, cu timpul, cand ne vor ajuta pompierii, sa 

le spuna ca nu e voie, desigur ca pana la urma pe om cand il arzi la buzunar simte. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – nu este si acuma lege sau regulament pentru 
arderea miristilor?  

Domnul consilier Gliga Ioan – este, dar noi sa mergem la fiecare sa nu isi curete cartofii 
si sa nu dea foc? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu am stiut de apa murdara, nu a fost la noi, la 

primarie. 
Domnul consilier Gliga Ioan – pana la sedinta trebuia sa ne spui ca degeaba asteptam 

doua saptamani.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – cand se spala bazinele la Goreni, exista o 
periodicitate, eventual sa se anunte. 

Domnul consilier Gliga Ioan – atunci se opreste apa. De doua ori pe an. 
3. Domnule consilier Fulop Domokos – am mai cumparat si am pus tuia pe acolo si 

chiar a crescut si e faina, suporti pentru flori avem si flori am comandat, noi luam de la 
ocolul silvic.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – daca s-ar putea cand se iau hotarari pentru 

amenajarea centrului nu s-ar putea consulta un pic un arhitect peisagist, ei au o alta 
viziune, altfel vede, sunt oameni care cred ca si benevol ar face lucrul acesta. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – daca cunoasteti? 

Doamna consilier Onofrei Daniela – se poate? Sa ne faca un plan sau niste idei pe care 
sa mergem. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – cred ca la cimitir ar fi bune niste pubele metalice. 
Domnul consilier Fulop Domokos – daca dureaza numai o luna mai putem astepta, 
poate da Adi Ecolect. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu avem nici o informtie de la ei, dupa 90 de zile 
trebuie sa faca procedura de a contracta oprator de salubritate. 
4. Domnule consilier Abos Ferencz – o sa ma interesez unde apar aceste cladiri. 

5. Domnule consilier Marcus Ioan – referitor la destinatia scolii, in viitor vom pune 
un punct pe ordinea de zi, sa vedem ce facem, o sa intrebam si oamenii, nu ne grabim 



sa zicem aia facem sau aia facem, parerile suunt impartite, sic a functioneaza acolo 
depozit. Referitor la benzinarie nu am spus ca va fi cu nu stiu cate pompe, am spus un 
punct intr-un container cum sunt in diverse locuri, sa poata veni nenea cu tractorul sa 

alimenteze, intradevar, nu face de acolo o mare afacere. Nu am dat directive din pix 
nicioadata, intotdeauna m-am consultat cu cine a fost.  
Referitor la energia regenerabila, noi am avut la un momentdat si un contract dar nu 

am obtinut aviz de la mediu, altadata au venit si niste italieni care au avut intentia  sa 
monteze  panouri pe o suprafata de teren dar noi, comuna  avem decat pasunile. Ia 

spune-i domnului Gliga ca ii luam pasunea sa punem panouri solare .  
Domnul consilier Marcus Ioan – eu altceva va spun, ca au aparut fonduri acuma, ca se 
pot obtine fonduri pentru panouri solare, firma de consultant care iti obtine fonduri, va 

poate spune domnul Costa mai multe. Asta e de pus pe acoperisuri, pe cladirile 
noastre? E ok daca punem?  
Domnul consilier Costa Alin – pe scoli, primarii. 

Domnul consilier Marcus Ioan – pentru institutiile publice. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar nu sunt cu probleme, de cultura, de nu stiu ce, 

avize, la asta sa va ganditi.  
Domnul consilier Gliga Ioan – nu stiu daca poti sa pui pe camin cultural panouri.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – probabil ca pe scoala de acolo ne-ar lasa dar pe 

celelalte nu cred, pentru turnul bisericii . Sa discutam treaba asta.  
Domnul consilier Marcus Ioan – sunt bani pentru asa ceva, nu poti sa faci oricand si 

oricum, degeaba o sa vrem peste 5 ani ca nu o sa fie bani.  
Doamna secretar –in zona sunt bunuri in patrimoniu cultural. 
Domnul consilier Gliga Ioan – pe Truta Calin nu l-au lasat sa puna geamuri de care a 

vrut el, a primit aviz de la Directia pentru Cultura dar cu conditii, casa e in zona de 
protectie a bunului din patrimoniu. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – pe care acoperis sa punem acum? 

Domnul consilier Fulop Domokos- eu zic ca pentru a produce curent electric   pui 3 
aici, 3 pe primarie, 3 la scoala, alea nu ajung, se poate face o alta varianta, daca s-ar ivi 

undeva o suprafata de teren in capatul satului, se pun dupa soare, sa se cumpere 2 ha 
de teren. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – intr-un singur loc au gasit italienii, acuma va zic 

termenul, La Hoheru, intre Dedrad si Goreni, ei cauta sa fie langa linia de tensiune nu 
stiu care si plus sa fie orientat nu stiu cum, tot felul de conditii. Ne interesam de 

situatia asta cu energia regenerabila sa vedem unde putem amplasa, pe ce cladiri, noi 
nu avem teren numai daca am cumpara. 
Despre parau, am mai avut discutia asta si sigur intre timp am si chemat pe cineva, un 

proiectant, sa gasim o solutie, din start au spus ca pana nu vin cu cineva de la Apele 
Romane, intra sub incidenta celor de la Apele Romane, urmeaza sa vina sa vada ce 
categorie, ceva termeni tehnici mi-a spus el.  

Cu trotuarul de la cimitir noi am masurat deja si am facut un necesar si l-am luat in 
calcul. 

Pentru ca a durat asa de mult, poate ca si dumnealor vor sa spuna ceva, o sa inchei, 
pentru cei care sarbatoresc sarbatorile pascale sa aiba un Paste binecuvantat si sa ne 
intalnim cu bine oricand. 

Domnul consilier Gliga Ioan – inainte de a incheia sedinta, cu permisiunea 
dumneavoastra, haideti sa le dam cuvantul si celor care au participat la sedinta. 
Domnul Matei Horatiu – am vrut sa ridic si eu problema  retelei de apa, am auzit ca 

vreti sa predati reteaua de apa, ce vreau sa va rog, am inteles ca se va instala un bazin 
de apa, la discutia cu dumneavoastra ati spus ca si in Batos, stiti ca la firma avem mari 



probleme, stie domnul vice de cate ori l-am sunat ca nu ajunge apa in partea de sus 
cum e presiunea mica. Eu am lucrat la uzina de apa la Reghin 10 ani, apa vine 
murdara din mai multe cauze, una ar fi conducta veche care vine de la Sintu, care e 

conducta de pe vremea lui Ceausescu, alta problema ar fi bazinul din Goreni care nu 
are golire de fund, stiti destul de bine domnu primar, sic and se va instala bazinul de 
apa la Batos sa se faca de la inceput cum trebuie, sa aiba golire de fund, 

dumneavoastra sunt convins ca va chinuiti cand spalati bazinele, orice bazin trebuie sa 
aiba golire de fund, in cinci minute ai spalat un bazin. In ce conditii o sa predati 

reteaua de apa catre Aquaserv, o sa dati un termen ca cetatenii sa stie, din data in care 
va intra sub incidenta Aquaserv-ului reteaua de apa vor fi necesare foarte multe avize si 
costul de introduce a apei va fi cel putin dublu fata de ce e  acuma. Sa puneti un 

termen, sa consultati firma Probicons. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am avut discutia asta chiar cu domnul Marcus dar eu 
nu pot sa spun cand vom preda pana nu  avem hotararea, de asta la sedinta de luna 

viitoare pe ordinea de zi va fi un punct cu asta, daca dumneavoastra, consiliul local 
hotarati ca predam apa, atunci vom anunta populatia si vom contacta o firma sa vina 

ei. Si acum sunt 20 de cereri de apa, dar Probicons-ul nu a mai vrut sa vina, stiti, 
initial ei au bagat apa cu 700 apoi au tot crescut, de la 1200 lei nu au mai vrut sa vina, 
au spus ca au cheltuieli mult mai mari ca bagam apa.  Aquaserv-ul la preluare are 

conditii, caminele sa fie coresunzatoare si la limita de proprietate, si toate sunt asa, 
pentru ca am  cerut asa si nu am lasat sa fie altfel, ori in fata proprietatii  ori imediat 

dupa gard, si mai mult sa fie corespiunzatoare, de astea izolate, care sa nu permita 
inghetul la ceas.    Vom anunta din timp pentru ca asta trebuie sa se intample, avem 
un termen in care sa comunicam ANRSC-ului pasul pe care il vom face,vom anunta 

populatia si ne vom ocupa sa vina o firma care sa faca bransamentele pana vine 
Aquaserv-ul pentru ca ei vor cere proiecte individuale, avize si costuri.  
Domnul Matei Horatiu – dumneavoastra, consilierii locali va trebui sa stabiliti un 

termen, stiu eu, o predam domnule dar o predam peste  un an jumate , pana atunci 
cetatenii nostri sa isi bage apa. La fel cred ca ar fi util sa mai puneti o conditie la statia 

de clorinare de la Dedrad, pe timpuri era cu butelie, clor, nu stiu acuma daca ati 
modernizat-o, daca poate pune consiliul local conditia, instalarea de filtre pe retea, ca 
sa preintampinam sa vina apa de la bazin de la Goreni murdara. Nu cred ca ar trebui 

chiar asa de jos, nu cred ca ar trebui sa o vedeti pe asta ca daca am predat la Aquaserv 
ne-am spalat pe maini.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – ei vor face ceva, nu se uita la pierderi, noi ne cam 
uitam cand dam drumul la cativa zeci de mc sa se curete, dar ei fac treaba asta. 
Domnul Matei Horatiu – si in momentul de fata s-ar putea face la bazinul de la Goreni 

golire de fund si in momentul cand ai spalat bazinul iti trebuie maxim 5-6 mc de apa, 
eu am lucrat la uzina si stiu cum se spala bazinele de apa, tineti minte discutiile pe 
care le-am avut noi, in fine.  Eu o sa va rog cand predati, e clar ca o sa va loviti de 

chestia cu personal insuficient sau nepregatit, mai ales la statia de clorinare unde 
trebuie specialisti. Ce mai vroiam eu sa va rog pe dumneavoastra,pe alesii locali,exact 

ce zicea Dana, cred ca ar fi buna o consultare publica pe tema amenajarii satului 
Batos, acuma le schimb, si eu am postat niste poze care am considerat, ca wc-ul ala de 
la scoala arata asa de 10 ani si altele, exact ce zicea Dana, vad ca si dumneavoastra 

aveti de gand, o consultare, o  sedinta in camin cu ce directie sa luam, eu stiu chiar si 
domnul Tamasan poate confirma,  poate ar fi util si un concurs de proiecte, sau uitati 
acuma daca tot faceti bugetul local, sa alocati o suma pentru un concurs de proiecte si 

castigatorul sau cei 4-5 care se vor inscrie la concursul de proiecte, la care noi, 



cetatenii, sa alegem, cred ca o suma alocata pentru un concurs de proiecte nu ar fi asa 
de mare. Am inteles ca vreti sa faceti o consultare pe seama scolii si e chiar foarte bine. 

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – mai aveti? 
Domnul Matei Horatiu –bine, multumesc, imi cer scuze, o sa le pun pe facebook. 
Domnul consilier Gliga Ioan – domnu Cimpean lasati-l sa-si termine idea, va rog. 

Domnul Matei Horatiu – astept consultare reala, eu o sa vin doamna secretara la  
dumneavoastra trebuie sa depun propunerile pentru buget, ca bugetul e in discutie. 

Doamna secretar general – la primarie, ori la contabilitate ori la mine , contabilitatea s-
a ocupat de buget.       
        Domnul Matei Horatiu- domnule viceprimar, fantana arteziana din centru, o 

pompa de recirculare, cateva tevi, e foarte simplu de reparat, anul trecut nu a 
functionat deloc, puneti-o pe picioarele ei sa functioneze. 
Referitor la ce poze am pus eu sper sa incepeti si unele dintre ele, cat de cat sa le 

reparati ca nu-i o suma atat de mare, si eu am fost la fotbal pe sintetic si stiu cum e 
cand trebuie sa mergi la o toaleta. Si daca tot am ajuns la sala de sport, domnul 

primar, haideti incurajati la nivel local infiintarea unui centru sportiv local, sunt copii 
interesati de sport, acum, domnisoara din Goreni, cinste ei, avem aici un profesor, care 
a fost profesor emerit, domnul Lapadatescu, dansul s-ar oferi voluntar. Cand doamna 

Nagy a facut o chestie, cu adunarea peturilor , cand am vazut ca si primaria e 
partenera, am fost asa, reticent, dar uite ca oamenii sunt receptivi, ieri a fost lumea la 
adunat, frumos.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – chestii din astea voluntare s-au facut intotdeauana, 
noi nu le punem pe facebook, ne-am dus si cu curatenia inspre Reghin, am taiat si de 

pe santuri, noi pastram pana la curba, vom face si vom sustine in continuare. 
Domnul Matei Horatiu – o mare parte din oameni se uita la votanti, la numarul de 
voturi, dar nu mi se pare normal ca sambata de sambata  sa nu poti sa iti pui o haina 

la uscat, sa nu poti sa te bucuri de curtea si de  gradina ta, inteleg ca dai foc toamna, si 
eu dau foc toamna, sa isi arda saptamana de saptamana dar lumea trebuie sa stie ca 

primarul si viceprimarul sunt legea in sat , macar informati, avertizati, sa stie oamenii, 
aici ii dau dreptate la doamna Dana, si pe mine ma deranjeaza lucrul asta. Va inteleg 
ca nu vreti sa amendati oamenii dar un pic sa stie lumea ca exista o lege care trebuie 

respectata. 
Domnul consilie Gliga Ioan – dar crezi ca ei nu stiu ca nu trebuie sa dea foc? Stiu si 
oamenii. 

Domnul Matei Horatiu – trebuie un pic reamintit, deranjezi pe ala, pe celalalt, eu am 
avut mai multe, sunteti autoritate, sa luati niste decizii mai nepopulare, sa zicem, 

pentru unii. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am trimis un muncitor sa ii spuna unui cetatean sa isi 
ia utilajele din fata bisericii si a fugit dupa el sa il loveasca. 

Domnul Matei Horatiu – pe timpuri cand eram consilier si dumneavoastra erati  domnu 
primar, am discutat regulamentul de ordine interioara, eu cred ca si ala ar fi necesar sa 

il puneti in dezbatere publica, atunci poate s-ar evita chestiile astea, sa isi mai permita 
cineva sa alerge dupa un angajat al primariei. 
Domnul Gliga Nicolae – dat-mi sa pasunez acolo la Forgaci, daca isi cumpara careva 

animale eu dau inapoi hectarul ala, si asa sunt numai niste razoare, spini, sa o 
pasunez.  
Domnul consilieer Gliga Ioan – care de la Forgaci? 

Domnul Gliga Nicolae – la Fantana Cailor, langa mine, unde are el, o suprafata, nu imi 
trebuie cu contract, eu sa pasunez si el sa ia subventia,sa fie a lor.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – fa o intelegere cu el. 



Domnul Gliga Nicolae – bine domnul primar, eu am venit in sedinta de consiliu, ca nu 
ee a lui Forgaci ca e a primariei . 
Domnul consilier Gliga Ioan – Nicu, acolo de la tine si pana la Forgaci, tu esti chiar 

langa el?  
Domnul Gliga Nicolae – da, el e langa mine. 
Domnul consilier Gliga Ioan – mai ai 1,5 ha acolo unde ai fost prima data, cu ala ce 

faci?  
Domnul Gliga Nicolae – lasa-l acolo sa fie a lor, pana in toamna mie imi vine 0,20 ha 

/vaca.  
Domnul consilier Gliga Ioan – ca iti fata vacile, la toti ne fata, nu calcula ideea aia ca 
aia e cu totul absurd, anul asta daca te rezolvam la primavara tu iarasi vi cu cerere. 

Mai sunt crescatori de animale si daca ei considera ca tu spui corect asa facem.  
Domnul Gliga Nicolae – el oricum coseste 25 ha.  
Domnul consilier Gliga Ioan – in 2019 ai primit pasunea conform dupa animalele pe 

care le-ai avut, anul trecut ti-ai cumparat animale, am venit la fata locului, ti-am maid 
at pasune conform dupa animalele detinute, anul asta ai venit iara. Esti singurul care 

in fiecare an , este al treilea an in care ai venit iarasi dupa pasune. Daca ei considera o 
facem si anul asta. 
Domnul Gliga Nicolae – Forgaci a avut 30 animale si a primit 50 ha.  

Domnul consilier Gliga Ioan – nu vorbesti corect,vorbesti niste minciuni care nu sunt 
adevarate, eu vorbesc in fata la toti si iti pot si argumenta. A fost in consiliul local, s-a 

impartit pasunea , el a primit atuncia, nu a avut incarcatuta pentru cele 5 ha si le-am 
lasat la asociatie daca cumpara cineva, intre timp, ti-am dat rezerva aia.  Acum nu mai 
este rezerva. 

        Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan  - având în vedere faptul că problemele 
înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta si declar 
închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
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